
Yhdistysfoorumi 3.2.2022 klo 9-11, Teams-tapaaminen    Muistio 

 

1. Puheenjohtaja avaa kokoukseen klo 9.02 

2. Osallistujien toteaminen esittelykierroksen avulla 

- Heli Lehtovaara, alueellinen hyvinvointikoordinaattori Päijät-Sote, kokouksen pj. 

- Saila Juntunen, hyvinvointipäällikkö, Päijät-Hämeen maakuntaliitto,  kokouksen siht. 

- Henna Hovi, järjestöasiantuntija, valtakunnallinen sote-muutostuki 

- Anne-Maria Karjalainen, Lahden diakoniasäätiö / työllisyysverkosto 

- Mikko Virtanen, Päijät-Hämeen neuroyhdistys / vammaisjärjestöt 

- Laura Korkeila, Itä-Hämeen Martat/harraste  

- Katri Ignatius, Päijät-Hämeen omaishoitajat / ikäihmiset 

- Maija-Liisa Lindqvist, Lahden sydänyhdistys, Päijät-Hämeen sydänpiiri / potilasjärjestöt 

- Iita Eskelinen, Etelä-Suomen syöpäyhdistys Päijät-Häme / potilasjärjestöt 

- Jukka Ihalainen, Lahden ensi- ja turvakoti / lapset ja perheet 

- Sanna Peltonen, Lahden ensi- ja turvakoti / lapset ja perheet 

- Heli Vaija, Ehyt ry. / päihdejärjestöt 

- Henna Pirkonen, Päijät-Hämeen kylät /kylien yhdistykset 

- Riikka Salmi, Miete ry. / mielen hyvinvointi 

- Karin Puumalainen, Päijät-Hämeen sosiaali- ja terveysturvayhdistys/Sote-muutostuen yhteistyö 

- Hanna Virtanen, Päijät-Hämeen vapaaehtoistoiminnan verkosto/vapaaehtoistoiminta 

 

➢ Uusia osallistujia pyydetään nimeämään varajäsen. 

 

3. Järjestöneuvottelukunnan perustaminen tilanne ja resurssi 

Heli Lehtovaara antoi tilannekatsauksen. Järjestöneuvottelukuntaa on valmisteltu 

rakenneuudistushankkeen hallinnoimana ja Päijät-Hämeen sosiaali- ja terveysturvan toteuttamana 

projektina vuoden 2021 loppuun asti. Projektista kirjattu loppuraportti, jossa suositukset 

järjestöneuvottelukunnan jatkovalmisteluun ja resurssointiin. Esitys järjestökoordinaattorin tai 

vastaavan palkkaamisesta tekemään jatkovalmistelua on menossa Vaten käsittelyyn helmikuussa 

2022. Siihen asti jatkovalmistelun rahoitus on avoinna. Hyte-valmisteluryhmässä keskusteltu 

järjestöneuvottelukunnan sijoittumisesta hyte / yhdyspintakokonaisuuteen.  

Aiheeseen liittyvässä keskustelussa tuli esille seuraavaa: 

➢ Järjestökoordinaattorin tarve on ilmeinen.  

➢ Kokonaisuuden valmistelussa on tarpeen huomioida järjestökentän lisäksi 3. sektorin 

toimijakenttä laajemmin. 

➢ Järjestöneuvottelukunnan kokoonpanoa ei ole vielä ole päätetty. Hyvinvointialueen 

toimielin (todennäköisesti hallitus tai valtuusto) tulee päättämään 

järjestöneuvottelukuntaan liittyvän kokonaisuuden reunaehdot. Keskustelua 

kokoonpanosta on vielä hyvä käydä yhdistysfoorumissa. 

 

4. Yhdistysfoorumin vastuut ja käytännöt  



Heli Lehtovaara jatkaa puheenjohtajana vielä seuraavan kokouksen. Saila Juntunen jatkaa 

sihteerinä seuraavan kokouksen. Varsinainen puheenjohtaja valinta tehdään seuraavassa 

kokouksessa. Jo aiemmin varapuheenjohtajaksi on nimetty Jenni Parkkonen.  

 

Seuraava kokous 29.3.2022 klo 9.00 – 11.00. 

 

5. Tilannekatsaus päijät-hämäläiset.fi -verkkosivustoon, Henna Hovi 

Tähän asti toimineiden aluepalveluiden, myös päijthamalaiset.fi -sivuston, rahoitus on ollut 

vaihtelevaa eri puolilla Suomea. Mm. sote-uudistuksessa on nähty tarpeelliseksi, että järjestöt ovat 

löydettävissä yhdestä paikasta. Toimeksi.fi kokonaisuudistus on tulossa 2022 keväällä 

valtakunnallisena hankkeena. Tämän myötä pysyvämmäksi järjestelmäksi on tulossa lähellä.fi -

sivusto.  

 

Päijthamalaiset.fi sivusto jatkaa uudistukseen asti. Koska Päijät-Hämeessä ei ole rahoitusta tälle 

vuodelle, siirtymä uuteen järjestelmään tapahtuu mahdollisimman nopeasti kevään 2022 aikana. 

Kokous, jossa asiaa käsitellään on 17.2.2022 klo 9-10, Jussi Varjo Jyränkölästä kokoonkutsujana. 

Halukkaat yhdistysfoorumin jäsenet voivat osallistua kokoukseen. Tarvittaessa kutsun voi pyytää 

Heli Lehtovaaralta heli.lehtovaara@phhyky.fi.  

 

6. Verkostojen toiminta 

Osallistujat esittelivät oman verkostonsa toimintaa ja aiheesta käytiin keskustelua. 

Vapaaehtoistoimijoiden verkosto kokoontuu 5 x vuosi Lahdessa ja muissa kunnissa Hollola, 

Asikkala, Heinola, Orimattila harvemmin. Ei virallisia muistioita.  

Päihdetoimijoiden verkosto on toiminut harvakseltaan ja jäsenten sitoutumisen aste vaihtelee. 

Päihde- ja mielenterveysjärjestöillä on ollut yksi yhteistapaaminen. Pohdinnassa ollut myös ryhmien 

yhdistäminen. 

Lapsiperhetoimijoiden tapaamisissa käsitelty perhekeskus ja LAPE asioita. Tapaamisissa on ollut 

kiertävä emännyys ja tapaamisissa on käynyt vierailijoita eri tahoilta.  

Työllisyysverkostolla on oma sivusto dila.fi -sivustolta. Verkosto on toiminut vasta vähän aikaa, 

mutta toiminta on ollut aktiivista. Tapaamisia vai etäyhteyksien välityksellä. 

Sydänyhdistyksellä on ollut rajoitusten aikana n. 2 kk välein teams-tapaamisia. Tapaamisissa ollut 

tiedonvälitystä yhdistysfoorumissa käsitellyistä asioista, Olka-toiminnasta, sydänasioista jne. 

Kokoontumisrajoitukset ovat estäneet potilasjärjestöjen yhteistoimintaa. 

Päijät-Hämeen sosiaali- ja terveysturvassa työntekijäresurssia ei ole enää käytettävissä. 

Ehdotuksena yhdistystoimijoiden ja uusien aluevaltuutettujen tapaaminen.  

Keskusteluista poimittuna asioina: 

➢ Henna Hovi kertoo, että Sote-muutostuessa on valmisteilla valtakunnalliset diat 

hyvinvointialueiden valtuutettujen ja yhdistysten tapaamisiin. Tapaamisen toteutuessa 

vastuu on paikallisella yhdistystoimijalla, mutta asiantuntijatukea on saatavilla sote-

muutostuelta. Jos aluevaltuutetuille on tulossa perehdytystä osallisuus tai hyte-asioista, 

perehdytys yhdistysasioihin voisi sopia samaan kokonaisuuteen tai muutoin sopivaan 

ajankohtaan.   



➢ Useat yhdistysten edustajat voivat kuulua moniin verkostoihin. Olennaista on yhdistyksen 

oma näkemys halusta kuulua tietyn aihepiirin verkostoon.  

➢ Voisi olla tarpeen sopia kuinka pitkiä edustajuusjaksot eri verkostoissa on.  

➢ Tieto alueella toimivista verkostoista pitäisi olla löydettävissä. 

➢ Tiedottaminen ja tiedonkulku tärkeää. Sovitut mallit helpottavat tiedonkulkua.   

 

7. Muut esille tulevat asiat 

Sanna Peltonen välittää pyynnön edustajan tai edustajien nimeämisestä valtakunnalliseen Lapset 

keskiöön -hankkeen verkostoon. Verkosto kokoontuu 3-4 kertaa vuodessa. Kiinnostuneiksi 

ilmoittautuu Iita Eskelinen ja Heli Vaija, lisäksi ehdotettu pyydettäväksi myös liikunta- ja 

mielenterveysjärjestöjen edustajia. Sanna laittaa kiinnostuneille tarkempaa tietoa. 

Lahden yhdistysilta 22.2.2022 klo 17.30-19.30. 

Henna Hovi: Päijät-Hämeessä suunnitteilla yhdistysten aamukahvitilaisuus, jossa kerrottaisiin 

hyvinvointialueuudistuksesta. Henna muistuttaa, että nyt on ajankohtaista ja tärkeää varmistaa, 

että hyvinvointialueen strategioissa on mukana järjestökenttä. Myös hallintosäännössä tulisi olla 

kirjaus järjestöasioista ja budjetissa maininta järjestöjen avustuksista.  

 

8. Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.00. 

 

Liitteet 

Järjestöneuvottelukunnan käynnistäminen 1.5 - 31.12 2021 raportti. Helena Haaja, Päijät-Hämeen sosiaali- 

ja terveysturva ry 


